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REFERENDUM O ZDRUŽITVI EMO CELJE Z ZP ISKRA

Ve! šle» ¥_ečina 
za združitev
•  Glasovalo 90,5 % vseh zaposlenih Za 
združitev z ZP Iskra 2.945 članov kolektiva
•  V obratu EMO v Bistrici pri Mariboru 
95 % glasov za združitev ®

Po dolgotrajnih razgovorih, stavlja 83,6 % glasov vseh, ki 
pripravah, temeljitih ih vse
stranskih analizah, kar vse 
je vodilo k predvideni zdru
žitvi celjskega podjetja EMO 
z Iskro, je to dogajanje do
bilo svoj višek v petek, 24. 
novembra, ko so v vseh obra
tih EMO imeli referendum o 
Združitvi z Iskro.

Res je sicer, da skoraj nih
če ni dvomil v to, da se de- 
lovnj kolektiv EMO Celje ne 
bi ipozL.vvno odločil za ta 
Svoj korak, v katerem prav 
gotovo vidi vse možnosti za 
svojo sanacijo in nadaljnji 
vzpon', vendarle pa izidi gla
sovanja prijetno presenečajo,
Saj govore za to, da so se 
tukajšnji delavci v dobršni 
meri in zavestno odločili • za 
ugodnejšo nadaljnjo pot — v 
skupnosti združenega podjet
ja Iskra.

Glasovanje za združitev 
EMO Celje z Iskro je poteka
lo 24. t. m. od 6. ure zjutraj 
do 18. zvečer, hkrati na 12 
giasovališčih, kolikor ima 
podjetje EMO Celje svojih 
obratov. Deset volišč je torej 
bilo v Celju, eno v Kruševcu 
v Srbiji in eno v Bistrici pri 
Mariboru.

Od skupnega števila 3.520 
zaposlenih v EMO Celje se je 
glasovanja udeležilo 3.188 ali
S0.5 % vseh delavcev. Za zdru
žitev podjetja EMO Celje z ZP 
Iskra je glasovalo skupno 
2.945 zaposlenih, kar pred-

so se glasovanja udeležili. 
Medtem ko so pri glasovanju 
na skupno desetih glasovali
ščih podjetja v Celju zabele
žili 89% udeležbo zaposlenih 
na glasovanju, je bil ta od
stotek občutno boljši — 95 % 
v obratu v Bistrici pri Mari
boru, a v obratu v Kruševcu 
78 %.

Delovni kolektiv EMO Ce
lje, tega renomiranega indu
strijskega podjetja, z že dol
goletno industrijsko tradicijo 
in nemajhnim ugledom doma 
in v svetu, se je torej odločil 
vstopiti v veliko družino 
Iskre in se-v tej veliki go
spodarski skupnosti spopri
jeti z nadaljnjimi napori za 
uspešno rast in napredek. Oh 
tem zdaj manjka le še sklep 
delavskega svela združenega 
podjetja Iskra o združitvi in 
potem bo nad 22.000-članski 
delovni kolekLiv Iskre iahko 
z vso zagnanostjo naskočil 
pot navzgor, kakor smo si jo 
začrtali v naši nadaljnji po
slovni usmeritvi in v naših, 
lahko rečemo drznih načrtih, 
ki pa slehernemu članu, ob 

doslednem izpopolnjevanju 
svojih dolžnosti, obetajo lep
še čase.

Ob tej priložnosti delovne
mu kolektivu EMO Celje od 
srca želimo, da bi se čim hi
treje in popolneje vživel v 
Iskro in v njenem okrilju kar 
najbolje začel uresničevati 
svoje nadaljnje načrte.

Po proslavi so si gostje ogledali proizvodnjo v novem obratu. Na sliki: generalni direktor 7.P 
Iskra Vladimir Logar, direktor tovarne Elektromotorji v Železnikih Lojze Žumer in Marko 
Bulc, član predsedstva SFRJ ter predsednik SO ZP Jože Čebela

»Elektromotorji« Železniki

Za dan  republike otvoritev uovih 
delovnih prostorov v Idriji

Od začetka proizvodnje ne
katerih vrst elektromotorjev 
in črpalk za pralne stroje 
v Idriji, kjer je doslej v za
silnih prostorih od lanskega 
avgusta tekla proizvodnja, 
smo sproti pogostokrat pi
sali. Glede na hiter razvoj 
tega obrata tovarne elektro
motorjev, je bilo že v začetku 
jasno, da v začasnih delovnih 
prostorih sodobne proizvod
nje ne bo mogoče kdo ve 
kako razširiti, .zato so že 
skraja mislili na zgraditev 
novih, ustreznejših.

Pred nekako sedmimi me
seci so v Spodnji Idriji za
stavili izgradnjo novega ob
jekta, z okrog 1.800 m2 korist
ne površine. Kljub vsem 
oviram, zlasti zaradi slabega 
vremena, ki je oviralo ze
meljska dela v prvi fazi, je 
bila zgradba vsaj v grobem 
dovršena do 25. novembra, ko

so v njej pripravili proslavo 
dneva republike, združeno 
z otvoritvijo novozgrajenega 
tovarniškega objekta v kate
rem bodo lahko v Idrijo 
prenešeni del proizvodnje 
šele prav razvili in glede na 
potrebe tržišča nadalje raz
širili. K prostorom (1.800 m2),

namenjenih za proizvodnjo, 
so zgradili tudi prizidek, za 
garderobe, sanitarije, pisarne 
in jedilnico, v skupni izmeri 
nadaljnjih 600 m2.

V Idriji je danes zaposleno 
že 214 delavk in delavcev in 
proizvajajo kolektorske in 

(Dalje na 6. strani)

v Spodnji Idriji, poleg tovarne Slovenijales je v pičlih sedmih mesecih zraslo poslopje obrata 
tovarne elektromotorjev v Železnikih. Delovni kolektiv bo šele v novih delovnih prostorih 
Jahko ustrezno organiziral proizvodnjo, saj je njegovih izdelkov na trgu treba vsak dan več

3 0 -letnica prvega 
zasedanja AVPJO J

V Bihaču je 25. in 26. novembra bila proslava tri
desetletnice prvega zasedanja AVNOJ, na kateri so se 
zbrali številni preživeli delegati tega zgodovinskega 
dogodka, nekdanji borci in gostje iz vse države. Slav
nostni govor na proslavi je imel predsednik zvezne 
skupščine Mijalko Todorovič. Predsednik Tito sc vabilu 
na proslavo ni mogel odzvati, zato je udeležencem po
slal pozdravno pismo, v katerem med drugim pravi:

»Prvo zasedanje Avnoja je bilo možno po velikih 
zmagah na vojaškem in političnem področju, ki smo 
jih izvojevali po 18 mesecih nadčloveškega boja in ve
likih žrtev. Narodnoosvobodilni odbori so. uspešno de
lovali po vsej deželi kot edini organi oblasti. Na prvo 
zasedanje Avnoja so v najtežjih pogojih prišli najboljši 
predstavniki iz vseh koncev naše dežele. Ko smo usta
navljali to najvišje predstavniško telo v revoluciji, je 
bilo jasno, da nastaja nova Jugoslavija, ki bo osvobo
jena ne samo fašističnih okupatorjev in njihovih hlap
cev, marveč tudi domačih izkoriščevalcev in režima, ki 
jc pripeljal do bratomorstva.

Ko se danes po 30 letih spominjamo prvega, zaseda
nja Avnoja in vsega, kar mu je sledilo, lahko v celovi
tejši luči uvidimo zgodovinski pomen tega dogodka. To 
je hkrati vzpodbuda za to. da bomo z enakim zanosom 
in z odločnostjo reševali probleme in naloge, od katerih 
je odvisen nadaljnji razvoj samoupravnih socialističnih 
odnosov, ki so najvišji dosežek naše revolucije in naj
boljše zagotovilo za enakopravnost vseh naših narodov 
in narodnosti, s tem pa tudi za bratstvo in enotnost. 
Naš delavski razred, naši delovni ljudje v vsej deželi 
izkazujejo veliko zrelost in’ odgovornost do nalog, ki 
jih danes izpolnjujemo in prepričan sem, da bomo ob
vladali vse probleme, ki so pred nami. Spomini na prvo 
zasedanje Avnoja naj nas pri tem še bolj združujejo in 
navdihujejo.« ■



Tudi v Iskri širok odmev 
na Titovo pismo

Pismo predsednika ZKJ in izvršnega biroja predsed
stva ZKJ je vzpodbudilo v Iskri široko razpravljanje in 
tudi kritično analitično dejavnost v vseh osnovnih or
ganizacijah ZK. Te dni je tudi posebna komisija pri
pravila za obravnavo v organizacijah ZK kritičen pre
gled sedanjega stanja organizacije ZP Iskra in medse
bojnih odnosov med posameznimi organizacijskimi deli 
ZP, posebno pa odnose med organizacijami in ZP ter 
proizvodnimi organizacijami ter IC in ZZA. Material, 
ki ga je pripravila komisija, bo predložen tudi problem
ski konferenci ZKJ, ki bo v decembru mesecu 1972 ob
ravnavala problematiko, ki nastaja ob uveljavljanju 
ustavnih dopolnil v praksi. I. S.

Skupna seja OS 
Avtomatike in Elementi 
v Šentjerneju

Kot smo na kratko poročali 
že v prejšnji številki, je bila(
22. novembra t. 1. v obratu 
»Upori« v Šentjerneju skup

na seja delavskih svetov tovar
ne elementov za elektroniko 
in tovarne Avtomatika na Pr- 
žanu, na kateri naj bi se v 
širšem sestavu pogovorili 
o predvidenem formiranju

Iskra Commerce, Ljubljana

Razširiti proizvodni program
Na vprašanja novinarja glasila IC odgovarja predsednik za
časne uprave tovarne »Vega« — MIRKO STEGNAR.

V VEGI, o kateri smo prek 
zunanjega časopisa brali mar
sikaj neugodnega, ste prevze
li odgovorno mesto predsed
nika začasne uprave. Kakšna 
je sedanja poslovna situacija 
v tem podjetju?

Na osnovi sprejetega samo
upravnega sporazuma smo se 
začeli člani začasne .uprave v 
VEGI spoprijemati s proble
matiko, ki je nastala po pri
silni upravi, ki je bila dose
žena s pomočjo IC. Sedanja 
situacija je naslednja: izvršu
jemo predvideni program v 
proizvodnji prodaja je zado
voljiva in OD so bili redno

izplačani. Problematika, s ka
tero se intenzivno ukvar
jamo, pa je v tem, da je po
trebno razširiti proizvodni 
program za približno 2 mili
jardi S din, če hočemo-, da bo 
VEGA 1974. leta zmogla vrniti 
svojim upnikom njihov de
nar. Vsi programi, ki jih že 
imamo, pa seveda zahtevajo 
določena sredstva in pa 
ustrezne strokovne kadre, ki 
jih je v VEGI sila malo. Za
to računamo na pomoč vseh 
služb v IC, saj mislim, da je 
naloga, ki smo jo dobili mi, 
ki smo šli v VEGO, naša 
skupna naloga.

In perspektive v VEGI? Bo 
po normalizaciji poslovanja 
oziroma likvidaciji izgub iz 
minulega obdobja ta tovarna 
v prihodnje samostojno po
slovala ali se bo skušala 
združiti z večjo interesno ali 
celo integracijsko skupnostjo?

Perspektiva VEGE je na 
vsak način z združitvijo z več
jo interesno, oziroma integra
cijsko skupnostjo. Menim, da 
je to, naše združeno podjetje 
ISKRA. Pri tem pa bomo 
uspeli le, če bomo kolektivu 
VEGE dali ustrezni dodatni 
proizvodni program, ki bo 
sposoben dati ustrezno aku
mulacijo.

Proizvodnja ZP v oktobru 1972

Organizacije •
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Elektromehanika 344.968 417.828 47.490 103,0 825 100,0 121,1
Elementi 116.557 165.659 19:259 111,4 84,6 102,8 142,1
Avtomatika 94.752 98.090 12.072 116,3 81,7 97,9 1035
Sprejemniki 66.280 62.731 7.474 64,4 56,2 695 94,6
Aparati 114.106 135.246 13.700 88,4 78,7 96,0 118,5
Avtoelektrika 155.175 155.326 19.128 90,1 76,1 90,9 100,1
Elektromotorji 45.225 105.474 11.746 99,6 80,7 97,3 2335
Naprave 27.674 46.073 9.527 112,6 61,0 76,3 1665
Elektronika 18.876 21.583 3.143 116,1 68,9 84,4 114,3
Kondenzatorji 62.315 52.130 6.774 98,7 67,8 81,4 83,7
Instrumenti 31.431 32.595 3.952 113,0 81,4 97,0 103,7
Polprevodniki 20.032 21.130 3.247 44,6 325 40,5 1055
Usmerniki 21.546 23.078 1.920 74,1 74,3 89,1 107,1
Gosp. aparati 60.170 58.832 10.039 88,0 50,7 62,1 97,8
Ind. oprema 6.970 8.771 725 63,6 75,0 93,9 125,8
Orodjarna 6.119 7.450 790 46,5 665 945 121,8

TOVARNE SKUPAJ 1.192.196 1.411.996 170.986 95,2 74,3 90,3 . 118,4

ZZA 54.352 64.152 6.750 86,5 81,0 1055 118,0
Commerce — proizv. d 39.575 53.948 6.252 111,4 88,8 108,5 1365
Commerce — inženiring 173.394 240.250 27.927 82,4 69,1 86,6 138,6
•CAOP 2500 2.982 467 186,8 85,4 107,7 1195

SKUPNE SLUŽBE SK. 269.821 361.332 41.396 87,0 73,5 925 133,9

ZDRUŽENO POD. 1.462.017 1.773.328 212.382 93,5 74,1 90,8 121,3

branže organizacije -zabavne 
in polprofesionalne elektroni
ke, v formiranju temeljnih 
organizacij združenega dela, 
o njihovem medsebojnem 
sporazumu in drugem. Po 
ogledu proizvodnje v obratu 
»Upori« so se udeleženci te 
seje sešli v šentjernejski ki
no dvorani in se, proti priča
kovanju, malone brez razpra
ve sporazumeli v vseh točkah 
predlaganega dnevnega reda.

Navzoče člane obeh delav
skih svetov in gostov, ki so 
prisostvovali seji s strani ZP 
in Iskra Commerce, je naj
prej pozdravil predsednik DS 
Elementi Peter Glavič in

predlagal pripravljeni dnevni 
-red. Sledilo je nato poročilo 
predsednika akcijskega odbo
ra obeh tovarn Borisa Vučiča 
(Avtomatika) o delu odbora 
m obeh komisij, ki sta imeli 
na skrbi pripravo ustreznih 
materialov za razpravo o for
miranju branže organizacije. 
V nadaljevanju je Dušan 
Lukša (Elementi) poročal o 
pripravi aktov za predvideno 
združitev v branžno organiza
cijo, Jože Sure (Elementi) pa 
je obrazložil najbolj bistvena 
poglavja iz elaborata o eko
nomski upravičenosti formi
ranja branžne organizacije.

(Dalje na 6. strani)

Nekaj zanimivosti s posveto
vanja kadrovikov Jugoslavije 
od 23. -  25. oktobra 1972

Na tem posvetovanju, ki je 
bilo namenjeno kadrovikom 
iz vse Jugoslavije (kadrovi
kom in šefom kadrovskih 
služb), se je zbralo v Beo
gradu iz vse Jugoslavije oko
li 50 ljudi, ki se poklicno 
ukvarjajo z delom kadrovskih 
služb, oz. delavcev v delov
nem razmerju.

Že takoj v začetku sta bila 
večkrat citirana utemeljitelja 
znanstvenega socializma Marx 
in Engels, program ZKJ pa 
tud; amandmaji k ustavi, pri 
čemer so v razpravi poudar
jali že večkrat izraženo mi
sel, da mora človek v socializ. 
mu postati celokupna oseb
nost — svobodna, iskrena, hu
mana, oborožena z znanjem 
(s strokovnim in moralno-po- 
litičnim), ker le družba takih 
ljudi lahko goji medsebojno 
solidarnost in tovarištvo de
lovnih ljudi, kar prinaša druž. 
bene uspehe, poslovno in ek
sistenčno varnost ter osebno 
srečo.

Govorili smo o kadrovski 
politiki, o potrebi, da ima 
vsako podjetje, vsaka druž- 
beno-polilična • skupnost, re
publika in partija, jasno za
črtano kadrovsko politiko. 
Kajti nikoli, pa tudi ne da
nes ni nevažno, kateri ljudje 
so v neki organizaciji na vo-

dilnih in kateri na vodstva 
nih delovnih mestih. Kajti 
voditi ljudi ne pomeni ko
mandirati, temveč pomeni do
besedno voditi, voditi jih sko. 
zi delovni proces, da v nor
malnem delovnem času, ob 
optimalni organizaciji dela in 
z normalnim naporom in upa. 
rabo potrebnega znanja, do
segajo določen učinek deia, 
ki jim prinese ustrezni zaslu
žek; oz. ustrezen delež na 
ustvarjenem dohodku vseh 
delavcev v združenem delu.

Kadrovska politika pa po
meni še nekaj več, pomeni 
tudi dosledno skrb za delov
nega človeka v procesu deia 
in za čas počitka.

Torej je predmet kadrov
ske politike človek v celoti, 
ne -samo sprejem na delo, 
njegova razporeditev in nje
govo delo, temveč skrb za 
delovnega človeka na sploh.

In o tej skrbi za delovnega 
človeka želim v zvezi z ome
njenim seminarjem v Bcogra. 
du pisati, kar naj razkriva 
moj pogled, na ta del delo
vanja naših organizacij in ZP, 
na to, kako naj se v Iskri 
opravlja tisti poslovni del, ki 
se mu pravi kadrovska funk
cija.

(Nadaljevanje prihodnjič) 
I.S.

Popravek
V prvi izdaji 44. številke glasila Iskra je na prvi stra

ni v članku OB DNEVU REPUBLIKE nastala v prvem 
stavku zadnjega odstavka groba tiskarska napaka, ki 
izkrivlja idejno misel. Omenjeni stavek se pravilno 
glasi: ,

Tako kot sklepi v Jajcu niso bili samo za branje 
temveč izključno smernice za akcijo, tako tudi »pismo« 
zahteva akcijo in to takojšnjo akcijo vseh komunistov 
za odpravo napak in za ostvaritev idej samoupravne
ga socializma: mir, delo, blaginjo, skratka resnično 
skrb za delovnega človeka, ob krepitvi humanizma 
[medsebojnih človeških odnosov in solidarnosti).

Avtorju in bralcem se za neljubo napako opraviču
jemo. Uredništvo



Potrebno je  večje sodelovanje
Ha vprašanja sodelavca UREDNIŠTVA odgovarja predsednik 
Koordinacijske konference mladine v Združenem podjetju 
Iskra,— STANISLAV DRAKSLER.

Vprašanje:
Kako ocenjuješ delo in ak

tivnost mladine v Elektrome- 
haniki in ostalih tovarnah ZP 
Iskra?

- -

Odgovor:
Mladinska organizacija v 

Elektromehaniki ima izdelan 
program dela, ki je v skladu 
s hotenji in željami mladine 
celotne tovarne, vendar pa se 
rseh želja ni moč naenkrat 
Izpolniti. Potrebno bo še več
je aktiviranje dela v obratih, 
kamor sc prenašajo osnovne 
oblike delovanja in odloča
nja. Tudi v ostalih tovarnah 
so izdelani programi, ki pa 
niso vedno v skladu z željami 
in potrebami mladih. Ocenju
jem, da je delo mladinske or
ganizacije v Elektromehaniki 
aktivnejše kot v drugih to
varnah ZP Iskra.’
Vprašanje:
Kaj ti je in ni všeč v de

lovanju ZM v ZP? Kako oce

njuješ povezanost ZM z osta
limi družbenopolitičnimi or
ganizacijami in kje vidiš re
šitev za boljšo informiranost 
in močnejši prodor mladih 
v družbenopolitično in gospo
darsko udejstvovanje?

Odgovor:
Vodstva mladinskih organi

zacij premalo sodelujejo z 
ostalimi družbenopolitičnimi 
organizacijami. Z ustanavlja
njem TOZD bo potrebno po
svetiti vprašanju informira
nosti več časa. Z večjo aktiv
nostjo in večjim angažira
njem mladih bomo mladi do
kazali zrelost pri odločanju 
v samoupravnih organih in 
delovanju v drugih organih, 
kjer morajo biti mladi pri
sotni.

Vprašanje:
Ali misliš, da bi moralo bi

ti delo ZM v ZP, ki ima obra
te po vsej Sloveniji, tesneje 
povezano z republiško konfe
renco ZM in med seboj?

Odgovor:
Z vprašanjem povezanosti 

koordinacijske konference 
ZMS ZP Iskra z republiško 
konferenco ZMS sc ukvarja
mo že vrsto let, vendar do 
danes še nismo veliko napre
dovali. Dogovorjeni smo za 
skupni sestanek, ki bo bolj 
osvetlil to ^vprašanje. Tudi 
povezanost mladine med to
varnami je premajhna, zato 
tudi temu vprašanju daje
mo velik poudarek. V zad
njem času organiziramo raz
govore v različnih tovtarnah, 
tako da mladi bolje spozna

vamo druge tovarne in delo
vanje mladih v teh podjetjih.

Vprašanje:
Pogreša se aktivnost koor

dinacije, še več, sploh ni ču
titi da obstaja. Kaj praviš na 
to?

Odgovor:
V tistih organizacijah, kjer 

delovanje mladine ni najbolj
še, je tudi posluh za delova
nje KK ZM ZP Iskra manj
ši. Takim organizacijam je 
treba pomagati. Pomoč pa 
potrebujejo tudi v organiza
ciji sami. Tukaj bodo mora
le odigrati svojo vlogo tudi 
druge družbenopolitične or
ganizacije, katere pri mladini 
lahko iščejo kadre. Več izob
raževanja in pomoči mladim 
bo izboljšalo delo mladinskih 
organizacij in tudi drugih or
ganizacij ter organov. Pri
znam, da je bilo delo koor
dinacijske konference prema
lo publicirano v časopisu 
Iskra.

Vprašanje:
Nekatere Iskrine organiza

cije še nimajo mladinskih or
ganizacij. Katere so to, in ali 
namerava koordinacijska 
konferenca ZP kaj vplivati na 
čimprejšnjo ustanovitev le- 
teh?

Odgovor:
Mladinskih organizacij še 

ni v Iskrinih tovarnah v Hor
julu in Lescah ter IC. Vse 
kaže, da bodo v obeh tovar
nah organizacije začele z de
lom v tem letu,. kako pa bo 
v IC, je problem, ki ga bo 
treba v kratkem rešiti. Tam 
imajo namfeč zelo razvejano 
trgovinsko dejavnost, in prav 
zato je težko organizirati de
lo mladine. < P

Mogočna palača kulture in znanosti v Varšavi, v kateri je bila 
solidno pripravljena in dobro izvedena prireditev »Teden 
Iskre«. To pot smo želeli učinkovito prikazati, kaj vse Iskra 
lahko nudi poljskemu tržišču. In to smo nedvomno tudi do
segli

»Teden Iskre« 
v

Podobno kot doslej že v  
vrsti jugoslovanskih mest, je 
bila pred nedavnim tudi v 
Varšavi na Poljskem uspela 
prireditev »Teden Iskre«, na 
kateri naj bi številne obisko
valce in gospodarstvenike se
znanili z Iskro in vsaj naj
bistvenejšim delom proizvod
nje, interesantno za tržišče 
te socialistične države.
Za to pomembno prireditev 
je Iskri uspelo dobiti pro
stor v znameniti palači kul

'Elektromehanika« Kran]

Uspešno devetm esečno poslovanje
Ob vsakem periodičnem 

obračunu se organi upravlja
la natančneje seznanijo z 
Uspešnostjo poslovanja. De
setmesečni obračun pa orno- 
l°ta tudi že grobo oceno ce
loletnega poslovnega uspeha 
P° enotah in po posameznih 
■fementih poslovanja.
V devetih mesecih je pro- 

tttodnja dosegla vrednost 
*&026 tisoč din alj 76 % pla
čn e  vrednosti. Ob velikem 
knem povečanju proizvod- 

je taka devetmesečna iz
polnitev plana nedvomno-ve
li* Uspeh. Na podlagi podrob
nega ocenjevanja poteka 
Proizvodnje po posameznih 
“bratih smo prišli do zaključ
ki da lahko pričakujemo za 

4% preseganje letnega 
tona proizvodnje. V tem sc- 
>eda niso vsi obrati enako 
nieženi, kajti že plan pro
š n j e  je predvideval za 
?tličnc obrate različno pove-' 
“oje proizvodnje. Največje 
Ječanje e bilo predvideno

v obratu telefonije. ■ Spričo 
menjavanja asortimana, pre
meščanja proizvodnje v nove 
prostore in nekaterih proiz
vodnih grl, telefonija nekoli
ko zaostaja za planom, kar 
pa je bilo nadoknadeno z 
večjo proizvodnjo električne
ga ročnega orodja, števcev, 
stikal, mehanizmov m delov. 
Obrat skupne produkcije de
lov in mehanizmov sta že v 
devetih mesecih izdelala več 
kot sta imela predvideno z 
letnim planom.

V primerjava z lanskim le
tom je bilo letos v devetih 
mesecih zaposlenih povpreč
no okrog 300 ljudi več oziro
ma je bilo ob koncu septem
bra 260 več zaposlenih kot la
ni decembra, kar je za 0,7 
odst. ali za okrog 40 ljudi 
manj kot je bilo predvideno 
s planom. Manjše zaposlova
nje je deloma vplivalo na po
tek proizvodnje v telefoniji, 
vendar je treba povedati, da 
je bilo v . oktobru na novo 
zaposlenih še 80 oseb.

Od skupnega števila zapo
slenih je delež žensk prese
gel 58 %. Ob takih razmerah 
je bila proizvodnja na zapo
slenega večja za 12%. Velika 
povečanja proizvodnje in pre
meščanja proizvodnje v tele
foniji in števcih so zahtevala , 
tudi precejšnje število nad
ur.

Osebni dohodki so se giba
li v1 okviru plana. Izplačanih 
je bilo za 35 % več bruto 
osebnih dohodkov kot v 
istem obdobju lani. Precej
šen del povečanja odpade na 
povečano število zaposlenih, 
povprečni mesečni neto oseb
ni dohodki na zaposlenega pa 
so bili večji za 26%. Z upo
števanjem nekaterih nihanj v 
teku leta lahko rečemo, da 
so bili OD izplačevani v ok
viru samoupravnega sporazu
ma. V juliju je bilo izvedeno 
delno izplačevanje OD v go
tovini, delno pa prek hranil
nih knjižic. S sredstvi hranil
nih vlog je bilo izboljšano fi
nanciranje proizvodnje, pa

tudi sama višina hranilnih 
vlog kaže, da je bil prehod 
na tak način izplačevanja 
smotem in vsestransko kori- 
'Sten. Podatki banke nam od 
koncu septembra kažejo na
raščanje stanja viog, in si
cer ob koncu julija 3,120.507 
din, avgusta 4,973,208 din, 
septembra pa 6.022,013 din.

Materialni stroški in sto
ritve so porasli za več kot 
smo predvidevali. Razlogi za 
ta nesorazmerja so dražitve, 
večja poraba in vpliv fiksnih 
stroškov, ki so bili enaki tu
di ob nižji proizvodnji v po
letnih mesecih. Zato so orga
ni upravljanja stroške poseb
no pazljivo obravnavali in 
sprejeli sklepe za zaostritev 
kriterijev pri porabi mate
riala, nadurah in povsod tam, 
kjer se z večjo odgovornost
jo more doseči prihranek, da 
bi dosegli tudj ustrezno več
ji dobiček.

Znatno so se povečala tudi 
sredstva in viri sredstev. Naj- 

(Daljc na 6. strani)

ture in znanosti, v kateri je 
morala ekipa, z izrednimi 
napori in v sorazmerno krat
kem času oblikovati solidno 
razstavo in vse, kar je prire
ditev obsegala. Oblikovno do
vršeno, pri čemer oblikoia.ei 
Iskre odigravajo vedno bolj 
očitno vlogo, so na okrog 
600 m2 razstavnega prostora 
razstavili nad 13 ton razstav
nih predmetov, panojev, slik 
in drugega, s čimer naj bi 
Iskro in njeno dejavnost čim 
bolje predstavili poljskim 
obiskovalcem.

Razstava sama je bila raz
deljena na dva dela, prvega 
so oblikovalci namenili za . 
grafično predstavitev Iskre 
in njene dosežke na področju 
industrijskega in ostalega 
oblikovanja, tu pa so tudi 
vrteli film o Iskri, medtem 
ko je drugi del zajemal vrsto 
skrbno izbranih izdelkov, 
s katerimi se Iskra lahko 
uveljavi tudi na Poljskem 
trgu.

Seveda razstava o Iskri in 
njenih izdelkih ni bila osam
ljena, pač pa jo je spremljala 
vrsta seminarjev, tiskovna 
konferenca, sprejem gostov, 
na »Teden Iskre« v Varšava 
pa je po vsem mestu vabil 
tudi lično oblikovan plakat 
k tej uspeli prireditvi.

Tako ob številnem obisku 
in ocenah, ki jih je bilo sli
šati v dneh razstave, z zada» 
voljstvom lahko ugotavljamo, 
da je predstavitev Iskre na 
Poljskem lepo uspela, kar 
lahko' pomeni tudi priznanje 
vsem, ki so to prireditev na
črtovali, pripravili in solidno 
izvedli. Tokraten uspeh s 
»Tednom Iskre« v Varšavi pa 
bo najbrž vzpodbudila za or
ganizacijo podobnih priredi
tev tudi v dingih državah, 
kjer bi Iskra s podobnimi 
prijemi lahko zagotovila še 
večjo uveljavitev.



» Polprsvodniki« Trbovlje

Ob proslavi dneva republike 
tudi rojstvo nove, 
perspektivne proizvodnje
® Začetek proizvodnje (vlečenja) silicijevega m onokristala, pro
izvodnje vvaricap diod in 1 A aksialnih diod @ Od letošnjih 30 m i
lijonov v 1973 na, 110 m ilijonov dinarjev proizvodnje @ Prihodnje 
leto nad tričetrt proizvodnje v izvoz @

Sproti smo poročali, da se 
naša tovarna polprevodnikov 
v Trbovljah že nekaj časa 
otepa precejšnjih težav, ker 
zaradi svojega tehnološko- 
zastarelega proizvodnega pro
grama ne more dosegati takš
nih ekonomskih rezultatov, ki 
bi zagotavljali izpolnjevanje 
vseh njenih obveznosti in 
ustvarjanje sredstev za njen 
nadaljnji razvoj.

Ko smo na kratko poročali 
o njenih naporih za čim bolj
ši ekonomski rezultat v 1. 
1972, smo bežno omenjali pri
čakovanja, ki naj jih za iz
boljšanje sedanjega stanja, 
prinese nova, perspektivna 
proizvodnja vvaricap diod, 
enoamperskih aksialnih diod 
in vlečenje silicijevega mo
nokristala, ki zaradj svo
je najsodobnejše tehnolo
gije jamčijo, da bodo po
stopno prenehale doseda
nje težave tovarne in se bo 
le-ta znova začela hitreje raz
vijati in napredovati, sklad
no s programom tesnega so
delovanja z ameriško firmo 
Knapic Association in nadalj
njo ekspanzijo Iskre.

Nova, tehnološko najsodob
nejša in tržno izredno per
spektivna proizvodnja, ki so 
jo začeli prav na dan proslave 
dneva republike, bi sicer mo
rala steči že precej prej, ven
dar je bila tu vrsta objektiv
nih razlogov za nastalo za
mudo, vsekakor pa je raču
nati, da so na tem področju 
največje težave mimo in od
slej lahko mirno pričakujemo, 
da bo obseg proizvodnje na
vedenih artiklov iz dneva v 
dan naraščal in bo tovarna 
sproti izpolnjevala obveznosti 
do trga, ki njene nove iz
delke že nestrpno pričakuje.

Ker srno o tej problematiki 
za prihodnjo številko našega 
lista pripravljali obsežnejši 
zapis, sc danes omejujemo 
le na poročilo o proslavi dne- 

.va republike, katerega je de
lovni kolektiv tovarne polpre
vodnikov v Trbovljah ople
menitil z — zanj lepim de
lovnim uspehom — začetkom 
nove, obetajoče proizvodnje.

V tovarniški menzi se je 
27. t. m. ob 11. uri zbralo 
poleg delovnega kolektiva pre
cej povabljenih gostov iz 
ostalih zasavskih delovnih 
kolektivov, občinskih in druž- 
beno-političnih organizacij ob
čine, občinske skupščine Tr
bovlje in ZP Iskra.

Najprej je oktet Svobode 
Trbovlje II zapel dve pesmi 
in spričo izredno solidne i»

vedbe požel zasluženo priznaj- 
nje. Sledile so pozdravne be
sede predsednika sindikalne 
organizacije tovarne Rudija 
Gune, ki je ob koncu čestital 
delovnemu kolektivu k praz
niku republike. Pred mikro
fon je nato stopil predsednik 
delavskega sveta tovarne Mi
ha Žagar, k,j je v svojih izva
janjih zlasti poudaril po
membnost uvajanja nove teh
nologije in proizvodnje, ki 
zagotavljata zanesljivo sana
cijo stanja v tovarni v zad
njem obdobju in njene dobre 
izglede za prihodnost, saj je 
končno želja celotnega kolek
tiva, da si s tržno zanimivej
šo m perspektivnejšo proiz
vodnjo zagotovi boljši jutriš
nji dan in nadaljnjo socialno 
varnost. Izrazil je tudi trdno 
prepričanje članov delovnega 
kolektiva, da je prav v tes
nem in pristnem sodelovanju 
z ameriškim partnerjem ključ 
do lepše bodočnosti tovarne. 
Seveda pa bodo za uspešno 
izvedbo smelih načrtov po
trebni tudj v bodoče skupni 
napori celotnega delovnega 
kolektiva, ker le to lahko za
gotovi predvidene rezultate.

Naslednji govornik, direk
tor tovarne Janko Pucelj, je 
med drugim izrazil svoje za
dovoljstvo in zahvalo vsem, 
ki so prispevki k čimprejš
nji uvedbi nove proizvodnje. 
Dejal je, da naloge niso bile 
lahke in da bodo tudi še v 
prihodnosti terjale dovolj 
vztrajnosti, prizadevanj in 
vsesplošnih naporov, je pa 
zanesljivo, da je ugodnejša 
perspektiva edino le v tem, 
da vsi prispevajo vse, kar mo
rejo, da bri novi (program 
osvojili in ga v polnj meri 
čimprej začeli uresničevati, 
kajti za to so osnovni pogoji 
dani in zato na številnih po
membnih tržiščih prav goto
vo lahko pričakujemo solidno 
uveljavitev. Ob koncu se je 
znova zahvalil za sodelova
nje, napore iti prizadevanje 
celotnega delovnega kolektiva 
in predal besedo g. dr. Deanu 

Knapicu, lastniku ameriške 
firme, s katero trboveljska 
tovarna začenja uresničevati 
obsežne kooperantske načrte, 
ki pomenijo njeno popolno 
sanacijo in nagel vzpon na 
raven evropskega in svetovne
ga proizvajalca sodobnih, na 
svetovnih tržiščih tako iska
nih izdelkov.

G. dr. Knapic je prek preva
jalca delovnemu kolektivu iz
razil svojo zahvalo za vsa do
sedanja prizadevanja, da bi

čimprej osvojili moderno, 
zahtevnejšo proizvodnjo. Za
gotovil je tudi v nadalje vso 
pomoč svojih strokovnjakov, 
ki že delajo v tovarni in bodo 
v njej bdelj nad potekom 
proizvodnje vse dotlej, da bo 
proizvodnja tekla redno, ne
moteno in brez vsakršnih te
žav. Poudaril je, naj nikomur 
v delovnem kolektivu ne bo 
žal, če je že doslej moral 
včasih trdo delati. Trdo delo 
čaka še vse v prihodnjem ob
dobju, vendar to obdobje 
obeta tudj lepše ekonomske 
rezultate in s tem tudi bolj
šo življenjsko raven, zato 
žrtve posameznega člana de
lovnega kolektiva nikakor ne 
bodo odveč. Izrazil je zado
voljstvo, da se nova proizvod
nja v tovarni začenja prav ob 
rojstnem dnevu naše republi
ke, ob dnevu, ki za vse naše 
narode pomeni velik praznik. 
Posebno prisrčno pa je izzve
nela, sicer po ameriško na- 
glašena »hvala«, s čimer je 
še enkrat izrazil svojo zahva
lo vsem, ki so si nesebično 
prizadevali čimprej osvojiti 
novo tehnologijo in speljati 
začetek perspektivne proiz
vodnje. Za zaključek proslave 
sta spet «zveneli dve pesmi 
okteta, nato pa je sledila ce
remonija — ena izmed pio
nirk nove proizvodnje, Ani 
Ogorelec, je prerezala trak 
prj vhodu v del proizvodne 
dvorane, kjer je stekla nova 
proizvodnja. Gostje, ki so pri
sostvovali proslavi, so si nato 
ogledali celotno proizvodnjo 
tovarne polprevodnikov.

Dr. Dean Knapic pojasnjuje Mitji Tavčarju iz Iskra Commer
ce delovanje najsodobnejših aparatov za novo proizvodnjo 
v Trbovljah

Gostje in udeleženci proslave med govorom predsednika DS 
tovarne

Oktet »Svobode« Trbovlje II je na proslavi dokazal svojo 
visoko kakovost

Ena izmed pionirk proizvodnje 
kjer je stekla proizvodnja po

v Trbovljah Anica Ogorelec je prerezala trak pred oddell“>n' 
najsodobnejši tehnologiji



»Gospodinjski aparati« Škofja Loka

N agradili ju b ilan ta  
10-letnega dela

Osemnajstega novembra je 
bil redni letni občni zbor sin
dikata Iskre TGA Škofja Lo
ka — Reteče. Zbora so sc 
udeležili mnogi člani delov
nega kolektiva, predstavniki 
družbenopolitičnih organiza
cij tovarne in občine Škofja 
Loka.

Ob tej priliki so člane ko
lektiva, ki so že 10 let zapo
sleni v naši tovarni nagradili 
s spominskimi urami. Nagra
de so prejeli:
Janez Pintar 
Ludvik Demšar 
Zorka Žagar 
Jana Požarnik 
Milka Mrak 
Miha Šmid 
Marjanca Kogovšek 
Mihaela Krajnik 
Vera Kočar 
Vida Jensterle 
Anica Janc 
Marija Celec 
Marija Bernik I 
Breda Blaznik 
Olga Brelih 
Milka Bogataj 
Marija Bernik II 
M; irija Bertoncelj 
Alojzija Gaber 
Anica Križaj

Predsednik sindikata Milan 
KOPLAN je med drugim de
jal:

»Prvo leto smo zastavili ne
organizirano. Zato tudi uspeh 
ni mogel biti zadovoljiv. Ni
smo si pripravili programa, 
nismo bili programsko us
merjeni. Sodelovanje z samo
upravnimi organi ni bilo za
dovoljivo. Preveč smo se us
merjali na razne obdaritve, 
kar pa še zdaleč ni bistvo de
la osnovne organizacije sindi
kata. Ob koncu leta pa smo 
prišli do spoznanja, da brez 
programa ne bo šlo. Zato 
smo tega tudi izdelali in ga 
predložili v obravnavo delav
skemu svet. Na osnovi tega 
programa šo nam bila zago
tovljena tudi sredstva za na
daljnje delo. Povezali smo se 
z samoupravnimi organizaci
jami in drugimi družbenopo
litičnimi organizacijami v 
podjetju. Sodelovali smo pri 
važnih odločitvah.

Bili smo eden od pobudni
kov za dvig osebnih dohod
kov. Sodelovali smo pri re
ševanju stanovanjskih prob

lemov. Ravno tako smo po
magali pri akciji za pomoč 
poplavljenim v Pomurju. Do
bršen del sredstev smo vložili 
za športno in kulturno dejav
nost članov našega kolektiva. 
Nismo pozabili na žene ob 
njihovem prazniku, ravno ta
ko naših otrok ob novem le
tu.

Izvršni odbor naj bi v bo
doče ostal v stalni povezavi 
z samoupravnimi organi in 
ostalimi družbeno političnimi 
organizacijami. Naj sodeluje 
pri odločitvah in te tudi pre
naša med člane kolektiva. Po
maga naj pri urejanju odno
sov v podjetju.

Kroničen problem je tudi 
stanovanjsko vprašanje, ki 
močno vpliva na pomanjka
nje delovne sile. Tudi glede 
varnosti otrok bo treba čim- 
prej nekai ukreniti, saj bi 
bile s tem mešene težave pri 
dvoizmenskem delu.

Ena glavnih nalog novega 
odbora naj bo skupna raz
prava z ostalimi družbenopo
litičnimi organizacijami in sa
moupravnimi organi o ustav
nih spremembah. Novj od
bor naj si zada nalogo, da se 
bodo delovni ljudje s svojimi 
problemi obračali nanj in naj 
te probleme skuša rešiti, če 
ne sam, pa v sodelovanju z 
drugimi. Prav je, da sc novi 
odbor zavzame za čimprejš
njo izvedbo individualnih 
norm. Naj pospešuje proces 
priprav. Le z Uvedbo teh lah
ko pričakujemo boljše rezul
tate dela in zadovoljstvo de
lavcev.«

Direktor je prisotne sezna
ni! z ustanavljanjem TOZD in 
o združevanju proizvodnje v 
TOZD v asociacije — podjet
ja. V svojem poročilu je na
kazal, kako bo potekalo us
tanavljanje TOZD v ZP Iskra 
Kranj.

Vse navzoče je pozdravil 
predsednik občinske konfe
rence zveze sindikatov Škofja 
Loka tov. Jože Stanonik in 
zaželel novemu odboru veliko 
uspeha pri nadaljnjem delu.

Po uradnem delu je sledila 
zabava s plesom, za katero 
pestrost so poskrbeli ansam
bel »Rudi Bardorfer« s kvin
tetom »Zvonček« in tovarni
ški moški oktet.

Pomembne razprave na sestan
ku sekretarjev in pravnikov

Sestanek sekretarjev ih 2. izvrševanje sprejetih ak- 
pravmkov, kj je bil predviden cijskih programov (Vrabec) 
za petek, 22. 1). 1972 v Sežani, 3 . predvideni novj zakonski 
je zaradi pravkar zapadlega predpisi (Gantar) 
snega (pri Postojni 30 cm no- 4 . novejši zvezni in republi- 
vega snega) bil odpovedan in ški zakoni (Aneik) 
preložen na poznejši čas. Pro- 5 . j:uzno (OKP namerava 
blemalikc Se je nabralo do- sprožiti zahtevo za urejeva- 
volj, zato bo sestanek, ki ga jije problematike enotne 
ne gre znova odložiti, imel AOP kadrovskih pojavov, pro. 
naslednji dnevni red: bleme funkcionalnega izobra-

1. potek uvajanja ustavnih zevanja in izvajanja smernic 
amandmajev v ZP Iskra (Mo- kadrovske politike ZP). 
hor. Slaveč) - I. S.

R o ž ,  Podjuna, Ž ila ...
Prek 1000 poslušalcev je v soboto, 25. novembra v dvorani kina Center v Kranju navdušeno 
ploskalo nastopajočim na prireditvi »KOROŠKA V PESMI, PLESU in BESEDI. (Na sliki: 
nastop združenih pevskih zborov s Koroške)

Velika ku ltu rna  prireditev  koroških prosvet
n ih  društev  v K ran ju  je  izzvenela kot soli
darnostna m anifestacija  naših ljudi s svojim i 
ro jak i za njihov obsto j in razvoj

Iz vseh krajev Gorenjske 
in od drugod so prišli na pri
reditev. Največja dvorana v 
Kranju, v kinu Center, ki 
ima okrog 800 sedežev, je bila 
pol premajhna. V dvorano so 
je stisnilo okrog 1000 ljudi, 
drugi pa so, žal, morali do
mov ali pa so se pri stran
skih vratih pomešali med 
zbore, ki so čakali n a ' 
nastope.

Na prireditvi se je pred
stavilo devet pevskih zborov 
in združeni koroški mešani 
zbori, folklorna skupina iz 
Železne Kaple ter ansambel 
»Korotan« iz Šentvida v Pod
juni. Recitatorji kranjske 
Iskre pa so nam predstavili 
dela živečih sedmih koroških 
književnikov.

Najprej je goste s Koro
škega pozdravil predsednik 
občinske konference SZDL 
tov Tone Volčič. Med drugim 
jc zlasti poudaril našo zavze
tost za izpolnitev pravic ko
roških Slovencev. Zatem je 
govoril predsednik Zveze slo
venskih organizacij na Koro
škem, dr. Franci Zvvitter. 
Svoj govor, v katerem je 
orisal položaj koroških Slo
vencev, je končal ž. verzi Pre
šernove Zdravljice:
».. . ko rojak prost bo vsak, 
ne vrag, le sosed bo mejak!«

Nato so se zvrstili pevski 
zbori od zgornjega Roža, Gur 
pa do Podjune. Vsak zbor je 
zapel dve koroški pesmi in 
tako smo slišali pesmi iz 
vseh krajev Koroške, stare 
Lisičjakove pesmi, pa do 
Kcfnjakovih in Kramolčevih 
pesmi in priredb. Vseskozi 
občutene; mehke pa tudi

trpke in šaljive, kakršno je 
pač ljudstvo, ki jih jc pre
našalo iz roda v rod. Spored 
sc je stopnjeval od manjših 
zborov in preprostih pesmi 
do velikih zasedb in zahtev
nejših skladb. Pri vsaki pe
smi pa smo občutili veliko 
prizadevnost pevcev in zbo
rovodij za čim-boljšo izved
bo; a kar nas je najbolj 
prevzelo, je bila izvirna ko
roška slovenska beseda in 
melodija. Višek prireditve je 
bil nastop združenih koroških 
zborov pod vodstvom Han- 
zeja Kežarja. Poleg resnič
nega enotnega nastopa pev
cev iz vseh krajev južne 
Koroške je bilo v tem tudi 
simbolizirano skupno sodelo
vanje Slovencev onstran dr
žavne meje.

Pravo nasprotje pevskemu 
in folklornemu nastopu pa 
so bila dela sodobnih koro
ških slovenskih književnikov. 
Medtem ko je pevski in fol
klorni program obsegal zgolj 
ljudsko tradicijo, pa književ
niki več ali manj iščejo iz
hode za razrešitev nacional
nega obstoja, socialnega po
ložaja in kulturnega ali poli
tičnega »obnašanja« koroških

Slovencev. Vsekakor je na
cionalni obstoj in janičarstvo 
osnovna tema večine del ko
roških književnikov. Spoznali 
smo Milko Hartmanovo, Sta
neta Vakovnika, Valentina 
Polanška, Janka Messnerja 
in Andreja Kokota. Zal ni
smo videli pesnika Gustava 
Januša ter prozaista Florjana 
Lipuša. Tudi starosta koro
ških ljudskih pevcev, Pavel 
Kernjak, je ostal doma, pri 
svoji »Mojccj«. Med gosti so 
bili kulturni in narodni budi
telj Janko Ogris, deželni po
slanec Hanzej Ogris ter 
mnogi zavedni Slovenci s Ko
roškega.

Nastop koroških Slovencev 
v Kranju je bila edinstvena 
prireditev pri nas. Bila je v 
času, ko smo lahko tudi po
kazali svojo solidarnost in 
zavzetost za uveljavitev nji
hovih pravic. Pobudnik pri
reditve je bila kulturna ko
misija pri kranjski Iskri, pri
pravile in podprle pa so jo 
tudi SZDL in ZKPO Slove
nije in Kranja ter Slovenska 
prosvetna zveza v Celovcu 
s predsednikom Hanzijem 
Weissom.

Celotni program je posnela 
na filmski trak ljubljanska 
televizija v organizaciji Hor
vata Boža. Režiral je Stane 
Sumrak, oddajo pa je pri
pravil Marjan Stare s sode
lavci. Napovedovala sta 
Metka Sišernik-Volčič ter 
Marjan Srienc. Oddaja bo 
na sporedu že v začetku 
decembra.

Rado Kokalj

KRATKE VESTI
»MIKRON« PRED PRISILNO UPRAVO

Prilepsko podjetje »Mikron«, ki proizvaja elek
trične gospodinjske aparate, je pred vrati prisilne 
uprave. Zadnja analiza o poslovanju v preteklih 8 me
secih je prepričala odbornike skupščine, da ne morejo 
pričakovati izboljšanja. Skupna izguba v prvih 6 me
secih je znašala 4,761.000 din, zato so se občinski od* 
boritiki odločili za uvedbo prisilne uprave.



Uspešno devetm e
sečno poslovanje

(Nadaljevanje s 3. strani)
več se je povečalo stanje kup
cev, kot viri pa kratkoročni 
krediti. Razveseljivo je dej
stvo, da se obratna sredstva 
niso povečala prek odstotka 
povečanja proizvodnje, kar 
kaže tudi na nekoliko izbolj
šano obračanje.

V devetih mesecih smo iz
vozili za 6,626.524 $ ali za 39 % 
več kot v istem obdobju la
ni, ko smo izvozili za 
4,762.568$ naših izdelkov. Iz
voz je ena izmed postavk iz
rednega povečanja in uspeha 
ter izboljšanje zunanjetrgo
vinske bilance, ki nam bo

omogočala normalno odplače
vanje inozemskih kreditov za 
nabavo osnovnih sredstev in 
opreme za modernizacijo in 
širitev proizvodnje. Poleg iz
voza pa je bila ustrezno več
ja tudi domača prodaja. Ta
ko je bilo v devetih mesecih 
doseženo že 80 % letnega pla
na celotnega dohodka. Ob 
ustreznem omejevanju stro
škov in predvidenem večanju 
proizvodnje v zadnjem tri
mesečju pričakujemo, da bo 
do konca leta doseženo tudi 
predvideno razmerje med 
stroški in dohodkom ter 
ustrezna stopnja dobička; to 
je 9,2%.

L. M.

Za dan republike otvo
ritev novih delovnih 
prostorov v Idriji

(Nadaljevanje s I. strani)

asinhronske motorje in lužne 
črpalke v perspektivi pa kaže, 
da bo tu tekla izključno pro
izvodnja kolektorskih mo
torjev, medtem ko bodo 
v matični tovarni izdelovali 
celotni asortiman asinhron
skih motorjev.

Proslavo dneva republike 
in otvoritve novih proizvod
nih prostorov v Idriji, ki ji 
je razen domačega kolektiva 
prisostvovala še množica de
lavk in delavcev iz tovarne 
v Železnikih ter številni 
gosti, med katerimi je bil 
tudi član predsedstva SFRJ 
Marko Bulc, je začela godba 
na pihala idrijskega rudnika 
živega srebra.

Na govorniškem odru so se 
zvrstili direktor tovarne elek
tromotorjev Lojze Žumer, 
član predsedstva SFRJ Marko 
Bulc, generalni direktor ZP 
Iskra Vladimir Logar, pred
sednika občinskih skupščin 
Idrija in Škofja Loka — 
Stanko Murovec in Tone Po
lajnar in končno predsednik 
sindikalnega odbora ZP Iskra 
Jože Čebela, ki je po svojih 
čestitkah kolektivu v Idriji

prečital pozdravno brzojavko 
delovnemu kolektivu EMO 
Celje, ki se je na referen
dumu dan pred tem odločil 
za združitev z Iskro.

Besede govornikov so iz
zvenele v čestitko kolektivu, 
ki ima v novih delovnih pro
storih vse pogoje, da svojo 
proizvodnjo še okrepi ih na
dalje razvije in tako izpolni 
pričakovanja tržišča, ki terja 
vedno več izdelkov s tega 
področja. Kot zadnji se je 
k besedi oglasil še predsed
nik delavskega sveta tovarne 
elektromotorjev, ki je nato 
prerezal vrvico in nove de
lovne prostore tako simbolič
no predal svojemu namenu. 
Delavke' so tedaj brž zasedle 
svoja delovna mesta, številui 
gostje pa so si podrobneje 
ogledali, kaj ustvarjajo nji
hovi spretni prsti.

Slavnostna otvoritev nove 
tovarne v Idriji sc je nato 
sprevrgla v prijetno tovariško 
srečanje, na katerem, povsem 
opravičeno, ni manjkalo do
bre volje in veselih zvokov 
ansambla »Horde« iz Idrije, 
ki je poskrbel tudi za plesa 
željno mladino, ki v idrij
skem obratu močno prevla
duje.

POZDRAVNA BRZOJAVKA DELOVNEMU 
KOLEKTIVU EMO CELJE

S slavnosti ob otvoritvi nove tovarniške hale tovar
ne elektromotorjev Železniki v Idriji vas glede na vašo 
odločitev za združitev v ZP Iskra iskreno pozdravljamo 

.in želimo, da bi v naši veliki delovni skupnosti Iskre 
našli najboljše pogoje za vašo nadaljnjo rast in napre
dek.

Generalni direktor ZP Iskra, Vladimir 
. Logar, predstavniki samoupravljanja in 

družbeno-političnih organizacij združe
nega podjetja Iskra

Družbenoekonomska politika letos 
in možnosti njenega razvoja v letu 1973
S seje komisije republiškega sveta Zveze sindikatov Slovenije 
za ekonomske odnose in ekonomsko politiko
Komisija republiškega sveta ZSS za ekonomske odnose in 
ekonomsko politiko je razpravljala v petek, 10. novembra o 
družbenoekonomski politiki v letošnjem letu in o možnostih 
njenega razvoja v letu 1973. Razprava članov je temeljila na 
gradivu o izvajanju politike družbenoekonomskega razvoja v 
letu 1972 in možnosti razvoja v letu 1973, ki ga je pripravil 
izvršni svet skupščine SR Slovenije, na poročilu o izvajanju 
akcijskih programov izvršnega sveta skupščine SR Slovenije 
in na oceni gospodarskih razmer v Sloveniji, ki jo je pri
pravil zavod SRS za planiranje.

Komisija je na podlagi 
razpoložljivega gradiva in svo
je razprave sprejela nasled
nja stališča in sklepe:

Dokument o družbenoeko
nomski politiki za leto 1973 
naj bo sprejet-že v letu 1972. 
Osnove družbenoekonomske 
politike morajo biti znane 
pravočasno, pred dokončno 
izdelavo osnov za vse vrste 
splošne potrošnje v letu 1973 
in pred izdelavo načrtov go
spodarjenja za naslednje ob
dobje v proizvodnih delovnih 
organizacijah.

O izhodiščih družbenoeko
nomske politike za leto 1973 
je treba informirati delavce 
v organizacijah združenega 
dela. Osnovne organizacije 
sindikata naj predvsem sezna
nijo delavce o sedanjem sta
nju v njihovih delovnih orga
nizacijah in kakšno bo stanje 
z novim letom, zlasti še, če 
upoštevamo ukrepe za od
pravljanje nelikvidnosti.

Izhodišča za ekonomsko 
politiko v letu 1973 morajo 
temeljiti ha realni oceni do
seženih in nedoseženih rezul
tatov v 1972. letu glede na 
predvidevanja, ne pa na že
lenih trendih razvoja, kar je 
bilo v mnogočem značilno za 
osnove ekonomske politike za 
leto 1972 in kar se odraža tu
di v gradivu o predvidenem 
razvoju za leto 1973:

Predvideno povečanje cen 
za 9 do 10% v letu 1973 ni 
realno in je sploh vprašljivo, 
če bo pred koncem tega leta 
mogoče predvideti gibanje 
cen, saj npr. še niso izdelani 
programi samoupravnih inte
resnih skupnosti in iz njih 
izvirajoče zahteve po poveča

nju cen in prispevkov. Podob
no še ne vemo za učinke, ki 
jih bo sprožila postopna li
beralizacija cen, čeprav je 
očitno, da se bodo cene na 
podlagi samoupravnih dogo
vorov o cenah povečeva
le. če upoštevamo samo 
pritiske za povečanje cen 
električne energije (v Slo
veniji za približno 40 %, 
na Hrvaškem za približno 30 
odstotkov) ter komunalnih in 
prometnih storitev, je pred
viden porast že presežen. Ne 
glede na te, že v letošnjem 
letu znane težnje po poveča
nju cen, še vedno nimamo 
politike cen, torej enega iz
med tistih gospodarskih mi- 
kroinstrumentov, na podlagi 
katerega ugotavljamo repro
dukcijsko sposobnost proiz
vodnje za daljši čas.

Ker predstavlja samouprav
no dogovarjanje o cenah 
glavno obliko »politike cen«, 
bi bilo treba kritično oceniti 
sedanje deformacije in prak
so izvajanja tega sistema ter 
bolj podrobno določiti, kako 
se dogovarjati o cenah, da ne 
bodo merilo dogovarjanja 
predvsem zahteve cnonomsko 
najslabšega parterja.

Zelo težko je trditi, da bo
mo v letu 1973 dosegli global
no razbremenitev gospodar
stva. Predvsem moramo upo
števati, da še ne vemo za 
učinke novega davčnega siste
ma nasproti sedanjemu siste
mu in za obseg vseh ostalih 
obremenitev na podlagi raz
nih prispevkov, obveznih po
sojil in podobno. Med dru
gim sc bosta npr. povečala 
tudi prispevek za zemljišče 
in vodni prispevek, katerih

povečanje v obravnavanih 
gradivih še ni upoštevano. 
Kaj pomeni nov davčni si
stem in kaj pomenijo vse 
predvidene ter nepredvidene 
povečane obveznosti, bo mož
no ugotoviti šele po analizi 
periodičnih obračunov za pr
vo polletje 1973.

Glede na počasnejšo rast 
splošne potrošnje nasproti 
družbenemu proizvodu sc je 
treba odločiti za prioriteto 
znotraj splošne potrošnje. 
Prednost sc daje dijaškim 
domovom, štipendiranju, otro
škemu varstvu, srednjim šo
lam (predvsem kadrovskim) 
ne pa tudi zdravstvu. Ali je 
to realno, če upoštevamo viš
jo stopnjo za zdravstveno za
varovanje zaradi izenačevanja 
pravic zdravstvenega varstva 
delavcev in kmetov.

Možnosti za usklajevanje 
materialnih in denarnih to
kov, ki je bistvena naloga 
ekonomske politike za leto 
1973, je treba realno oceniti 
na podlagi doseženih gibanj 
in razmerij v letošnjem letu. 
Predvsem moramo ugotoviti, 
da nimamo analiz, kje vse so 
finančne in materialne ne
usklajenosti in kakšen je nji
hov celotni obseg. Prav tako 
ni programa ukrepov za od
pravo strukturnih neusklaje
nosti. To pomeni, da moramo 
možnosti za ocenjevanje več
je stabilnosti v letu 1973 in 
vzporedno s tem zdravljenje 
nelikvidnosti ocenjevati glede 
na učinkovitost in usklaje
nost delovanja gospodarskih 
instrumentov. Le tako bodo 
tudi akcijski programi orga
nizacij združenega dela za do
seganje večje stabilnosti, lah
ko-dosegli predvideni največji 
učinek. Akcija za večjo sta
bilnost mora namreč poteka
ti na mikro in makro ravni, 
ker je učinek v medsebojni 
odvisnosti.

Doslej so bili med družbe
nimi dejavniki glavni nosilci 
integracije v teh' in drugih 
dejavnostih sindikati. Komisi
ja republiškega sveta Zveze 
sindikatov Slovenije za eko- 

(Dalje na 8. strani)

Skupna seja DS Avtom atike  
in Elem enti v Šentjerneju

(Nadaljevanje z 2. strani)
V razpravi so sodelovali 

generalni direktor ZP Vladi
mir Logar, direktor tovarne 
elementov za elektroniko Vla
dimir Klavs, Franc Vreček v 
imenu Iskra Commerce in se
kretar ZK ZP Marjan Vrabec. 
Iz njihovih izvajanj izhaja 
prepričanje, da je pobuda za 
ustanovitev branžne organiza
cije utemeljena, saj zagotav
lja Iskri znova uveljavitev na 
področju televizijske proiz
vodnje, hkrati pa tudi odjem 
elementov, s katerimi pa bi 
Iskra uspešneje prek koope
racijskih poslov prodrla tudi 
na tuji tržišča. Prav tako pa

je razprava pokazala tudi na 
prve resne priprave na uve
ljavitev ustavnih dopolnil in 
ustanovitev temeljnih organi
zacij združenega dela. Prav bi 
sicer bilo, da bi o razpravi 
omenovanih poročali obširne
je, vendar bo za to priložnost 
še prihodnjič.

Oba delavska sveta sta se 
odločila izvajati prek novo 
novo imenovane komisije pre
ostali postopek, ki je predvi
den za končno ustanovitev 
branžne organizacije. Pred
vsem bo v času od 23. novem
bra do 9. 12. tekla javna raz
prava o spojitvi obeh tovarn, 
o ustanovitvi TOZD, samo

upravnem sporazumu med 
TOZD. V času od 11. do
16. decembra bo strokovna 
obdelava pripomb na osnut
ke splošnih aktov branže,
18. decembra spet skupna se
ja obeh DS, 22. decembra pa 
referendum o združitvi to
varn Elementi in Avtomatika, 
končno pa bo 25. decembra 
spet skupna seja obeh delav
skih svetov, na kateri bo 
sprejet sklep razen sklepa o 
spojitvi tudi samoupravni 
sporazum imenovani pa bodo 
tudi vršilci dolžnosti na vo
dilnih mestih v branži orga
nizaciji.



Izvlečki iz sklepov samoupravnih organov
S K L E P I
JJ SEJE POSLOVNEGA OD
BORA ZDRUŽENEGA POD
JETJA ISKRA Z DNE 16. 11.
1972

9  Poslovni odbor združe- 
: nega podjetja sprejema na 
znanje informacijo o predvi
denih sistemskih spremembah 
zunanjetrgovinskega poslova- 

: nja za leto 1973 in poročilo 
ter oceno o rezultatih zuna- 

I njetrgovinskega poslovanja 
ZP ISKRA v letu 1972.

PO ZP še posebej ugotav- 
I Ija, da je sedanja orientacija 
j ISKRE na področju zunanje 

trgovine v skladu s sprejeto 
poslovno politiko in ocenjuje 
perspektivni program zuna
njetrgovinske dejavnosti in 
usmerjenosti za naslednje 4r 
letno obdobje za realen in 
pravilno dimenzioniran z ozi
rom na perspektivni razvoj 
Iskrine proizvodnje.

PO ZP soglaša, da se v me
secu decembru letošnjega leta 
organizira konferenca pred
stavnikov Iskrine zunanje tr
govinske mreže in naroča 
iskra Commercu, da pripra
vi problematiko, programsko 
in poslovno orientiranost zu
nanjetrgovinske dejavnosti 
ISKRE in stališča Iskrine 
skupnosti do te dejavnosti.

PO ZP sklene, da se v delo 
konference vključijo tudi čla
ni poslovnega odbora ZP kot 
predstavniki Iskrinih proiz
vodnih organizacij, po potre
bi pa tudi drugi predstavniki 
proizvodnih organizacij.

PO ZP sprejema in soglaša 
s prijavo zunanjetrgovinske 
mreže ISKRE Zveznemu se
kretariatu za zunanjo trgovi
no v zvezi z obveznostmi, ki 
jih določa 23. člen Zakona o 
ustanavljanju podjetij v tu
jini (Ur. list SFRJ štev. 
39/1972) z dne 30. 10. 1972.

© PO ZP se strinja s poroči
lom predsednika gospodarske 
komisije dn predlogi gospo
darske komisije v zvezi s skle
pom 12. seje PO ZP z dne 
10. 10. 1972.

Poslovni odbor ZP sma
tra, da bo do zmanjševanja 
terjatev prišlo pri odpisova
nju terjatev do končnih po
trošnikov pri tovarnah in pri 
Iskra Commerce. Vprašanje 
je, kakšna je relacija terjatev 
tovarn do Iskra' Commerce 
na podlagi pogodb in če se 
te pogodbe lahko smatrajo 
kot pogodba o kreditiranju' 
— o tem bo potrebno dobiti 
ustrezna tolmačenja.

Poslovni odbor ZP ugo
tavlja, da je stanje dospelih 
terjatev pri Iskra Commerce 
2a posamezne tovarne zelo 
različno. S tem v zvezi sma
tra da je Iskra Commerce 
dolžan vršiti plačilo dosledno 
Po dospelosti, vsa odstopanja, 
ki nastopajo predvsem okrog 
tzplačil osebnih dohodkov in 
likvidacije deblokade žiro ra
čunov posameznih tovarn, pa 
vršj le čo »o‘ najde po- I

sebna sredstva in doseže s 
prizadetimi tovarnami pose
ben sporazum o plačilu do
datnih stroškov, če pnide do 
prelivanja sredstev, je treba 
ta sredstva, kot je bilo že na 
prejšnji seji PO ZP dogovor
jeno, obrestovati.

Poslovni odbor ZP sma
tra, da je potrebno sklicati 
posvet šefov finančnih služb 
vsehvseh organizacij v sestavi 
združenega podjetja z nalo
go, da se izdela sistem finanč
nega poslovanja v novih po
gojih,, ki hi ustrezali predpi
som, ki še zlasti stopijo v ve
ljavo s 1. 1. 1973.

PO ZP sprejme predloge go
spodarske komisije kot svoje 
sklepe in zadolžuje strokov
ne Službe ZP, da organizirajo 
posvet šefov finančnih služb 
vseh organizacij v sestavi ZP, 
z namenom, da se realizirajo 
predlogi gospodarske komisi
je, obravnava problematika, 
vezana na likvidnost vseh or
ganizacij podjetja, ter doseže 
sporazum o sistemu poslova
nja v letu 1973.

Posebej se zadolžuje, da se 
na tem posvetovanju obrav
navajo tudi problemi dospe
lih anuitet in možnosti za nji
hove poravnave pr; Ljubljan- 
skj banki, nadalje, da se ob
ravnava izhodišče za nadalj
nje oblikovanje odnosov do 
Ljubljanske banke in drugih 
bank v njihovi novi organiza
ciji.

©  PO ZP naroča, da organi
zacije v sestavi ZP, k.i po do
ločilu 132. člena statuta ZP 
ne poslujejo v smislu dobre
ga gospodarjenja, izdelajo sa
nacijske programe. Zato na
roča generalnemu direktorju, 
da na naslednji seji PO ZP 
predloži konkretni predlog.

©  PO ZP zadolžuje finanč- 
no-računovodsko področje v 
smislu predloga gospodarske 
komisije, da preskrbi tolma
čenje SDK glede odpisa ter
jatev med organizacijami v 
sestavi ZP, Iskra Commer
ce ter kupci.

©  PO ZP sprejema na zna
nje informacijo o izvajanju 
samoupravnega sporazuma v 
ZP ISKRA Kranj z dne 14.
11. 1972, pri čemer opozarja 
tiste organizacije v sestavi 
ZP, ki so presegle maso OD 
oz. prekoračile najvišji, do
voljeni osebni dohodek po 
samoupravnem sporazumu, da 
store potrebne ukrepe in 
uskladijo izplačevanje OD s 
sporazumom ter zagotovijo 
izplačila na jnižjih OD v višini
1.000 N din mesečno za polni 
delovni čas.

©  PO ZP sprejema na zna
nje poročilo komisije za iz
delavo tez o uveljavitvi ustav
nih amandmajev v ZP ISKRI.

PO ZP ugotavlja, da specia
lizirane komisije niso v dolo
čenem roku, opravile svojega 
dela in jim določa nov rok, 
v katerem morajo predložiti 

I zahtevane rešitve centralni I

komisiji, in to najkasneje do
5. decembra 1972.

PO ZP še posebej naroča, 
da komisija za Iskrino banko 
prouči in izdela rešitve za 
konkretno poslovanje banke 
in ekonomsko-finančnih odno. 
sov v ZP in pogojih samo
upravnega sporazuma v ZP 
ISKRA.

PO ZP soglaša, da se za 
realizacijo ustavnih amand
majev v ZP ISKRA določijo 
naslednji orientacijski roki:
— do 1. januarja 1973 naj bi 
v ZP končali organiziranje te
meljnih organizacij združene
ga dela;
— do 31. marja 1973 naj bodo 
sklenjeni samoupravni spora
zumi o združevanju temeljnih 
organizacij združenega dela v 
združeno podjetje ISKRA.

Z ozirom na to delovno na
logo in kratke roke PO ZP 
naroča vsem organizacijam, 
da nemudoma pristopijo k 
pripravam za izvršitev te na
loge. .

©  Poslovnemu odboru ZP 
je bila podana informacija o 
stališčih organizacij ZP do 
predloga pogodbe med ZP 
ISKRO, Izvršnim svetom in 
Ljubljansko banko o skupni 
uporabi letala.

Z ozirom na podano infor
macijo PO ZP naroča, da je 
z vsemi partnerji potrebno 
sprejeti končne odločitve. 
Predvsem naj se ugotovi mož
nost, da bj se v to akcijo 
vključilo tudi letališče Brnik 
in bi bila novoustanovljena 
organizacija vključena v to 
podjetje.

PO ZP naroča organizaci
jam v sestavu ZP, da do kon
ca tega, meseca predložijo 
združenemu podjetju sklepe 
delavskih svetov glede na pri
stop k predlagani pogodbi.

©  PO ZP se strinja s poro
čilom in predlogom o ustano
vitvi poslovno-interesne skup
nosti »Energetika« za izgrad
njo energetskih objektov.

PO ZP se strinja, da gene
ralni direktor ZP po poobla
stilu obeh zainteresiranih or
ganizacij APARATI in ISKRA 
COMMERCE v njunem ime
nu podpiše pogodbo o usta
novitvi te skupnosti.

V kolikor so podanj inte
resi tudi drugih organizacij 
v sestavi ZP za članstvo v tej 
skupnosti, naj o tem obveste 
generalnega direktorja ZP.

©  PO ZP sprejema predlog 
komisije poslovnega odbora 
ZP za znanstvcno-raziskovalno 
dejavnost z dne 3. 11. 1972 o 
kreditiranju znanstvenih do
sežkov in inovacij v proizvod
njo in da se posreduje banki 
v dokončno odobritev sklep, 
da se sredstva, kj jih je Iz
vršni svet Skupščine SRS 
odobril z odlokom z dne 25. 
7. 1972 (Ur. list SRS 33/72) za 
kreditranje znanstvenih do
sežkov in inovacij v proizvod
njo v višini 4,6 milijona din, 
dodele za naslednje:

1. Postavitev pilotske proiz-

t vodnje trdomagnetnih „kon- 
taktnikov

Razvoj: Institut za elektro
niko in vakuumsko tehniko, 
Ljubljana

Proizvodnja: Elektromeha- 
nika, Kranj

Zahtevek: 2,117.500 din.
2. Družina malih in druži

na velikih tiristorskih usmer- 
niških naprav za telefonijo

Razvoj: Zavod za avtomati
zacijo, Ljubljana

Proizvodnja: Usmerniki, No. 
vo mesto

Zahtevek: 2,125.000 din.
3. Družina pretvorniških na

prav od 500 VA do 10 kVA
Razvoj: Zavod za avtomati

zacijo, Ljubljana
Proizvodnja: Usmerniki, No

vo mesto
Zahtevek: 963.000 din.
Zahtevana sredstva presega

jo predvidena za 605.500 din 
in naj se zato obe organiza
ciji dogovorita o uskladitvi 
zahtevkov z odobrenimi banč
nimi sredstvi.

Komisija za znanstveno
raziskovalno dejavnost naj 
vse pri tem natečaju vložene 
zahtevke organizacij v sestavi 
ZP, ki v tem predlogu niso 
bili upoštevani, vodi v eviden
ci in jih upošteva kot vloge 
pri naslednjem natečaju za 
kreditiranje teh dejavnosti.

©  V zvezi s predlogom oz. 
sklepom delavskega sveta 'Or
ganizacije ISKRA — NAPRA
VE ža spremembo predmeta 
poslovanja te organizacije 
PO ZP sklene, da je predhod
no potrebno odločiti o loka
ciji proizvodnje laserske teh
nike, pri čemer je potrebno 
upoštevati predvideno pre
usmeritev in dejavnost VE
GE.

Zato PO ZP naroča, da vse 
zainteresirane organizacije 
čimprej izdelajo končni pred
log in ga posredujejo poslov
nemu odboru ZP v dokončno 
odločitev.

©  PO ZP v skladu s čle
nom 50 tč. E 6 in členom 66 
statuta ZP predlaga delavske
mu svetu ZP, da dd soglasje 
k sklepu sveta ISKRA ZZA 
z dne 20. 10. 1972 o razrešitvi 
tov. dr. Jožeta Gogale funk
cije glavneca direktorja ZZA 
s 1. 12. 1972.

V smislu pooblastila DS 
ZP (47. sklep 4. zasedanja DS 
ZP z dne 22. 1. 1971) imenuje 
PO ZP v komisijo za razpis 
in imenovanje direktorja 
ISKRE — ZZA, Ljubljana, 
naslednje tovariše:

1 ing. Franca Jana, Ele
menti

2. ing. Franca Vršnaka, A
parati

3. Simona Primožiča, Iskra 
Commerce.

Ostale tri člane imenuje svet 
ZZA Ljubljana.

V smislu pooblastila DS 
ZP (55. sklep 7. zasedanja DS

ZP z dne 14. 4. 1972) imenuje 
PO ZP komisijo za prevzem 
dolžnosti glavnega direktorja 
ZZA v naslednji sestavi:

1. Simo Mrksič, Usmerniki
2. Leopold Pretnar, Strokov

ne službe ZP
3. Janko Savli, Industrijska 

oprema.
PO ZP predlaga delavske

mu svetu ZP, da dd poobla
stilo generalnemu direktorju 
ZP tov. Vladimirju Logarju, 
da v imenu ZP ISKRA pod
piše pogodbo o ustanovitvi 
Ljubljanske banke.9 PO ZP se strinja s predlo
gom organizacijsko - kadrov
skega področja ZP in kadrov
ske komisije za povečanje 
sredstev sklada za kadre za 
leto 1973 in 1974, in to vsako 
leto za 250.000 din. Ta sred
stva so namenjena soudeležbi 
ZP ISKRE pri. financirani u  
izgraditve novega poslopja 
Ekonomske fakultete v Ljub
ljani.

©  PO ZP predlaga delavske
mu svetu ZP, da v smislu 
gornjega odstavka korigira 
smernice gospodarskega pla
na ZP ISKRE za leto 1973.

PO ZP pooblašča generalne
ga direktorja ZP tov. Vladi
mirja Logarja, da v imenu 
ZP ISKRA podpiše z Eko
nomsko fakulteto pogodbo o 
soudeležbi ZP ISKRE pri fi
nanciranju izgraditve novega 
poslopja Ekonomske fakulte
te v Ljubljani za višino 500 
tisoč din.

©  PO ZP sprejema in daje 
predlog poslovnika znanstvo- 
no-raziskovalnega sklada v 
razpravo članom delovne skup
nosti združenega podjetja,

©  PO ZP sklene, da bo pred
loženo informacijo in pred
log z dne 16. 11. 1972 v zvezi 
s proizvodnjo barvne televizi
je obravnaval na naslednji 
seji, ko bodo znani rezultati 
razgovorov s firmo BRC An
glija in stališča mešane ko
misije.

©  PO ZP sprejema na znan je 
informacijo o razgovorih, ki 
jih je v imenu ZP ISKRA vo
dil ISKRA COMMERCE z Go
renjem Velenje in katerih na
men je bil doseči soglasje 
med obema poslovnima part
nerjema o medsebojnem so
delovanju.

©  PO ZP soglasno sprejema 
podano informacijo o gradnji 
projektivno - poslovnega cent
ra ISKRA, daje priznanje 
gradbenemu odboru za dose
danje delo ter potrjuje pro
jekt nadaljnje izgradnje.

PO ZP ponovno soglasno 
ugotavlja, da je izgradnja 
projektivno - poslovnega cent
ra ISKRA za združeno pod
jetje ISKRA pogoj za nadalj
nji razvoj in uspešno poslo
vanje vseh organizacijskih 
enot v sestavu ZP.

PO ZP sklene o poteku 
gradnje projektivno-poslovne- 
ga centra ISKRA in o razpra
vi na seji posebej poročati 
delavskemu svetu ZP.



ISKRA —
ZAVOD ZA AVTOMATIZACIJO,
Ljubljana, Tržaška c. 2
v a b i  k sodelovanju strokovnjake za naslednja delov
na mesta:

DIPLOMIRANE INŽENIRJE — 
elektronike

DIPLOMIRANE INŽENIRJE —
fizike

DIPLOMIRANE TEHNIKE — 
smer šibki tok
za raziskovalno-razvojno delo na področju elektrooptike 
— laserska tehnika. -
Želimo zaposliti predvsem mlajše sodelavce z veseljem 
do dela na tem področju. Lahko so začetniki z odsluže
nim kadrovskim rokom v JLA.

DIPLOMIRANEGA EKONOMISTA
za obdelavo tržišča za področje elektrooptičnih izdel
kov, koordinacijo nabave materiala pri domačih in ino
zemskih partnerjih;

INOZEMSKEGA KORESPONDENTA
za sodelovanje z inozemskimi partnerji na komercialno- 
tchničnem področju Zaželena je nekajletna praksa in 
aktivno. znanje nemščine in angleščine.
Rok prijave do 31. 12. 1972.

Interesente prosimo, da svoje pismene prijave z osebni
mi podatki ter opisom dosedanjega dela pošljejo na na
slov: ISKRA — Zavod za avtomatizacijo, Ljubljana, 
Tržaška c. 2 — kadrovska služba.

Odslej brez nazivov
Uredniški odbor Glasila se 

je na svoji 44. seji 14. 11. 1972 
odločil, da pri vseh imenih 
Iskrinih in drugih delavcev 
opusti t. i. nazive, kot inže
nir. ekonomist, dipl. ing., 
dipl. iur., dipl. ek., torej tiste 
naslove, ki se po veljavnem 
slovenskem pravopisu pišejo 
za imenom, razen akademskih 
naslovov: dr., profesor (na 
fakulteti), itd.

Do te naše odločitve nas je 
pravzaprav napeljala praksa, 
ko smo navajali imena in na

zive raznih osebnosti, za- ka
tere smo te nazive vedeli, 
dočim smo za druge, pa če
prav imajo tudi določen titel, 
a ga nismo vedeli, tak naziv 
opustili oz. ga nismo navedli.

K tej odločitvi pa 'nas je 
vzpodbudilo tudi dejstvo, da 
v mnogih evropskih deželah, 
posebno pa še v ZDA, takih 
nazivov sploh ne navajajo, ni
ti jih posamezniki ne upo- 
rahljajo, saj uporaba le-teh 
celo pomeni določeno dozo 
»slabega okusa« take »veliči
ne«. ■

Kolikor zna, toliko naj člo
vek veljal Njegovo delo in 
znanje, njegova človeška 
osebnost naj bosta zvezana z 
imenom, ki ga nekdo nosi, 
naj bo merilo njegove vred

nosti in ugleda. Torej delo in 
kvaliteta dela, ne pa pridob
ljeni naziv na talki in drugač
ni šoli. Ne s papirji, temveč 
le s človekom si lahko Iskra 
pomaga in čim višjo šolo je

(Nadaljevanje s 6. strani)
nomske odnose in ekonom
sko politiko predlaga Gospo
darski zbornici SR Slovenije, 
naj prevzame pobudo, da se 
razčisti odnose ter sprejme 
konkretno politiko za razvoj 
teh dejavnosti, oziroma da se 
da pobudo za družbenoeko
nomsko integracijo teh dejav
nosti z gospodarstvom.

Izkušnje in različna tolma
čenja družbenoekonomske po
litike za gibanje osebnih do
hodkov v letu 1972 terjajo 
jasno opredelitev gibanja ma
se nominalnih osebnih dohod
kov glede na družbeni proiz
vod in gibanje realnih oseb
nih dohodkov glede na pro
duktivnost.

Sedanje družbene dogovore 
za splošno potrošnjo je treba 
spremeniti tako, da bodo re
alizirana ustavna dopolnila. 
Odločitve o obsegu in vsebini

nekdo dokončal, toliko več 
znanja lahko ima — in, če ga 
koristno uporablja za dobro 
delovne skupnosti Iskre — 
njemu naj gre tudi naj večji 
ugled. I. S.

teh družbenih dogovorov bi 
morale temeljiti predvsem na 
večjem neposrednem angaži
ranju zainteresiranih delavcev 
v temeljnih organizacijah 
združenega dela.

Družbene dejavnosti mora
jo čimprej izdelati predloge 
potrebnih finančnih sredstev 
za leto 1973. So predlogi, da 
se za kalkulacijo osebnih do
hodkov upošteva stoodstotno 
realizirane samoupravne spo
razume, ki naj bi vključevali 
tudi poprečno doseženi fak
tor stimulacije v gospodar
stvu v letu 1972.

Ker morata biti obseg in 
dinamika rasti osebnih do
hodkov v družbenih dejavno
stih usklajena s programi nji
hovega dela in ekonomsko 
politiko za leto 1973, se je 
treba v, tem smislu čimpreje 
izreči o valorizaciji osebnih 
dohodkov za leto 1973.

DružhertoeSccmomska 
politika letos in ...

Kakšen je program 
Počitniške skoposti Iskra?

Samoupravni organ Počitniške skupnosti Iskra — 
Svet PSI — je na zadnji seji imenoval komisijo (Ko- 
runovskv. Jereb, Košnik), ki naj do konca novembra 
pripravi program dejavnosti PSI v naslednjem obdobju 
in kratkoročni program razvoja PSI, ki naj bi služil 
predlogu gospodarskega plana PSI in ZP Iskra. V 
skrajšani obliki ga bomo objavili v eni naslednjih šte
vilk »Iskre«.

Po programu se bo PSI prvič-lotila tudi rekreativne 
dejavnosti, v začetku bolj skromno, nato pa bo že mo
rala ta dejavnost postati važen člen v skrbi za delovne
ga človeka in njegovo počutje izven tovarniških zidov. 
PSI ima za to že nastavljenega referenta.
■ Na potezi je torej PSI — in mi pričakujemo najbolj

še rezultate. . I. S.

Kljub slabemu
Planinsko društvo Iskra je 

za zaključek letošnje planin
ske sezone 11. t. m. organi
ziralo še nezahteven jesenski 
izlet na Ratitovec, za katere
ga se je prijavilo 29 članov 
društva. Kazalo je, da bo le
po vreme v poslednjem ob
dobju vzdržalo še to soboto, 
vendar pa se je skvarilo. Ra
zumljivo je zato nekaj bolj 
omahljivih ostalo doma, pre
ostalih 18, vztrajnih pa se naš 
je kljub dežju potrudilo na
črtovano turo opraviti v ce
loti.

Ko smo se iz doline zače
njali vzpenjati po pobočju 
Ratitovca, po zložni, nenapor

Del udeležencev kegljaškega turnirja štirih' ljubljanskih delovnih organizacij ZP Iskra, ki so 
s tem tekmovanjem proslavili desetletnico tovarne elektronskih n; prav. Slike žal nismo mogli 
objaulti v prejšnji, slavnostni številki

vremenu smo beli na Ratitovcu
domov. Dobre volje nam 
kljub kislemu vremenu ni 
manjkalo in zato smo se z 
izleta kljub temu vrnili zado
voljni. Edino, kar smo obža
lovali je bilo to, da med na
mi ni bilo nikogar iz tovarne 
elektromotorjev v Železnikih. 
Kak domačin bi nam bil do
brodošel vodič po prelepi 
Sorški dolini in vrhovih nad 
njo.

Kaktus

Sm yči s  popustom !
Obveščamo vse športne referente in predsednike 

sindikalnih organizacij, da tovarna ELAN daje 10% 
popust sindikalnim organizacijam pri nabavi najmanj 
8 parov smuči. Smuči na popust lahko kupite le v Ela
novi trgovini v Lescah (na letališču).

Veljavnost naročilnice sindikata mora obvezno po
trditi delovna organizacija.

Ker je letos prvič, da je tovarna ELAN dala popust 
tudi sindikalnim organizacijam, priporočamo, da se 
tega popusta poslužite. Priporočamo vam predvsem 
nabavo GLM kratkim smuči, saj bodo te Smuči lahko 
uporabljali vsi člani kolektiva, ker se okovje regulira 
za 8 različnih številk čevljev. •

ni poti, smo na tihem upali, 
da bomo na vrhu Ratitovca 
prišli iz deževnih oblakov. Pa 
smo se ušteli. Tudi na vrhu 
nas je zalivalo, a vendar ni
smo bili preveč slabe volje, 
pa čeprav nas je hkrati spre
jel še zaprt planinski dom.

Kar hitro smo se spet spu
stili v dolino in v Podlost, 
kjer smo se podprli in odpo
čili, nato pa jo ubrali nazaj

.......... v » » !» » » « ? « .
ZAHVALA

Ob izgubi drage mame 
FRANČIŠKE MIHELČIČ 

Se iskreno zahvaljujem sode
lavcem v odd. »prevzem in 
vhodna kontrola« v kranjski 
tovarni za izraže sožalja, ve
nec in spremstvo na njeni 
zadnji poti.

Hčerka Dragica Vidic 
z družino

I S K R A  — glasilo delovne
ga kolektiva ZP Iskra Kranj, 
industrije za elektromehaniko, 
tclelSomunikacije, elektroniko 
in avtomatiko — Ureiuie 
uredniški odbor — Glavni 
urednik: Igor Slavec. Odgo
vorni urednik: Janez Sile. 
— Izhaja tedensko — Roko 
pisov ne vračamo — Naslov 
uredništva: ISKRA Kranj,
Savska loka 4, telefon 22 221, 
int 333 — Tisk in klišeji; 
»CP Gorenjski tisk« Kranj


